
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’αριθ. 8/ 97 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 235/97 

                                                                            Π ε ρ ί λ η ψ η 
Εγκριση τροποποίησης της υπ’ αριθ. 455α/95 
απόφασης Δ.Σ για « Εγκριση κανονισμού 
χρήσης πεζοδρομίων-κοινοχρήστων χώρων 
Δήμου Βέροιας». 

 
      Σήμερα 12 Μαϊου  του έτους 1997 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 20:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 47,  ύστερα από την 
με   ημερομηνία 8-5-1997 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους 
τους συμβούλους και παρέδρους σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία αφού επί συνόλου 25 μελών 
βρέθηκαν παρόντα  21  μέλη. 
 
Παρόντες                               Απόντες                                       Παρόντες  
Πάρεδροι 

1. Κ.  Ασλάνογλου Κ. Κόλβατζης Γ. Μπαλτζής 
2. Ι. Κουρουζίδης Δ. Αδάμου Θ. Δεμερτζής 
3. Μ. Ποτουρίδης Ε. Παναγιωτίδης   
4. Κ. Βαφείδης Φ. Γαλανούδη-Τσανάκα    
5. Α.  Δελαβερίδης     
6. Θ. Τέτος     
7. Ε. Λελεκάκης     
8. Κ. Πουλασουχίδης                                                        Απόντες Πάρεδροι 
9. Π. Καρασαββίδου   Λ. Χατζηγεωργίου 

10. Κ. Γκαβαϊσές     
11. Α. Μαρκούλης     
12. Α. Καραντουμάνης  
13. Λ. Τάκης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’αριθ. 226/97 
14. Ο. Σιδηρόπουλος απόφασης προσήλθε ο κ.Β.Τσίλης. 
15. Ε. Σοφιανίδης Κατά τη συζήτηση της υπ’αριθ. 232/97 απόφ.προσήλθε 
16. Χ. Παπαγεωργίου ο κ.Γ.Μπαλτζής. 
17. Β. Τσίλης Κατά     τη    συζήτηση   της   υπ’ αριθ.   233/97     απόφ. 
18. Γ. Χιονίδης αποχώρησε ο κ. Α.Μαρκούλης. 
19. Δ. Ζαμάνης Κατά     τη  συζήτηση της  υπ’ αριθ.   234/97   απόφασης 
20. Μ. Αδαλόγλου αποχώρησε ο κ.Δ. Ζαμάνης. 
21. Π. Αγαθαγγελίδης Κατά   τη   συζήτηση   της  υπ’  αριθ.   235/97 απόφασης 

   αποχώρησαν  οι   κ.  κ.  Λ.  Τάκης,  Χ.    Παπαγεωργίου 
   και Γ.Μπαλτζής. 
   Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  238/97   απόφασης 
   αποχώρησαν  οι κ.κ. Ι.  Κουρουζίδης,   Α. Δελαβερίδης, 
   Π.Καρασαββίδου και Β.Τσίλης. 



 Στη συνέχεια ο Πρόεδρος εισηγούμενος το 8ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 7-3-97 εισήγηση της Επιτροπής Ανάπτυξης με 
την οποία αυτή εισηγείται ότι στα πλαίσια της υπ’ αριθ.664/96 απόφασης του Δ. 
Συμβουλίου ( Βέροια καθαρή πόλη ) ορίστηκε η απαγόρευση χρήσης πεζοδρομίων - 
κοιν/των χώρων για την τοποθέτηση εμπορευμάτων. 
 Ηδη οι υπηρεσίες του Δήμου ενημέρωσαν με γενική και ατομικές 
ειδοποιήσεις τους ενδιαφερομένους.  
 Προκειμένου να δοθούν τα χρονικά περιθώρια στους κατ/ρχες να 
διευθετήσουν τους χώρους τους για την τοποθέτηση των εμπορευμάτων κρίνει 
σκόπιμο να ορισθεί ως καταλητική ημερομηνία απομάκρυνσης των εμπορευμάτων 
από τα πεζοδρόμια - κοιν/στους χώρους η 30η Ιουνίου 1997. 
 Μετά την ημερομηνία αυτή τυχόν εμπορεύματα που θα τοποθετούνται 
παράνομα στα πεζοδρόμια ή κοινόχρηστους χώρους να απομακρύνονται με ευθύνη 
των υπηρεσιών του Δήμου μας σύμφωνα με την από τη σχετική νομοθεσία 
προβλεπόμενη διαδικασία. 
 Επίσης η Επιτροπή κρίνει σκόπιμο να διευκρινισθεί στον κανονισμό ότι οι 
χρήσεις πεζοδρομίων για την τοποθέτηση τραπεζοκαθισμάτων ( που εξαιρέθηκαν 
από την απαγόρευση), θα γίνονται με τον όρο να εφάπτονται της πρόσοψης των 
καταστημάτων ( δηλ. τα παραχωρούμενα μέτρα να υπολογίζονται από την 
ρυμοτομική γραμμή ).  
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
 Πουλασουχίδης : Το θέμα αφορά και πάλι την εισήγηση της επιτροπής 
Βέροια καθαρή πόλη. Το πρόβλημα είναι γνωστό και οξύτατο. Ο κάθε μανάβης και 
είναι η πλειοψηφία των παραβατών, βάζει ότι θέλει και όπου θέλει τα εμπορεύματά 
του. Στα πλαίσια αυτά λοιπόν η επιτροπή εισηγείται ομόφωνα από 1-7-97, με τη 
λογική ότι, θα πρέπει στο διάστημα που μεσολαβεί να ειδοποιηθούν οι 
ενδιαφερόμενοι είτε ατομικά είτε με γενικές ανακοινώσεις να μεταφέρουν τους 
πάγκους μέσα στα κατ/ματά τους , να μην υπάρχουν εμπορεύματα πάσης φύσεως 
πλην των τραπ/των στα πεζοδρόμια της πόλης μας. 
 Για τα τραπεζοκαθίσματα, τα οποία με βάσει την απόφαση Βέροια καθαρή 
πόλη έμειναν απ’ έξω, θεωρεί αυτονόητο η επιτροπή και θα πρέπει ν’ αποσαφηνισθεί 
στον κανονισμό ότι όπου αυτά επιτρέπονται θα εφάπτονται στην πρόσοψη του 
κατ/τος. Θα πρέπει να διευκρινισθεί λοιπόν στον κανονισμό ότι η άδεια θα ξεκινάει 
από την πρόσοψη του κατ/τος. 
 Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
 Καρασαββίδου : Εχει κάνει καμία συμφωνία ο Δήμος για τα εμπορεύματα με 
τους κατ/ρχες;  
 Πουλασουχίδης : Η εισήγηση είναι σαφής και η επιτροπή εισηγείται κάποια 
πράγματα . Δεν πιστεύω ότι ο Δήμος θα πεί κάτι διαφορετικό. Οσον αφορά για τις 
άδειες που χορηγήθηκαν δεν έχει δοθεί καμία άδεια πέραν της 30-6-97. 
 Πρόεδρος : Δεν υπάρχει καμία άδεια, άρα δεν υπάρχει καμία συμφωνία. 
Ορίστε τοποθετήσεις. 
 Κουρουζίδης : Δυστυχώς δικαιώθηκα όταν έκανα στην επιτροπή οικονομικών 
πρόταση για μεγάλη αύξηση των τελών για να μη γίνει αυτό που γίνεται. Δεν είναι 
θέμα απόφασης αλλά εφαρμογής της απόφασης. Συνέχεια τα ίδια λέμε και δεν 
έχουμε το θάρρος να τα κάνουμε. Αν εφαρμόζαμε την απόφαση που έχουμε πάρει θα 
ήταν καθαρή η πόλη. Απλά τώρα θα δημιουργήσουμε και πρόβλημα με τους 
επαγγελματίες της πόλης ανεξάρτητα αν είναι παράνομοι, αντιαισθητικοί κ.α. Να 
τους πούμε να μπουν στα κατ/τά τους 20 μέρες πιό πριν; Ενώ για τον πεζόδρομο 



τους είχαμε πει πριν 1,5 χρόνο; Γιατί αυτή η διάκριση; Πρέπει να έχουμε ίδια τακτική 
για όλους. Να εφαρμοσθεί ο κανονισμός που υπάρχει. Η αδυναμία η δική μας δεν 
είναι λόγος για να τροπ/με αποφάσεις ή κανονισμούς. 
 Νομίζω ότι δεν εφαρμόζουμε ή δεν ελέγχουμε τις αποφάσεις. Γι αυτό ας 
εφαρμοστεί το μέτρο που ισχύει και να δώσουμε διορία ενός χρόνου για να ξέρουν 
πώς να λειτουργήσουν οι επαγγελματίες. Είναι θερινή περίοδος και εμείς θα τους 
βάλουμε μέσα; Να εφαρμόσουμε τον κανονισμό που σήμερα υπάρχει. 
 Γκαβαϊσές : Για τα μανάβικα συμφωνώ με την πρόταση της επιτροπής. 
Εκφράζω επιφυλάξεις όμως για το πόσο σκόπιμο είναι τα τραπ/τα να εφάπτονται 
στην πρόσοψη των κατ/των. Πιθανώς στην Κοντογεωργάκη να υπάρχει πρόβλημα, 
δεν βλέπω όμως να υπάρχει στο εμπορικό κέντρο. Δεν βλέπω σ’ αυτό το σημείο να 
πράττουμε ορθώς. 
 Λελεκάκης : Η πρόταση της επιτροπής είναι καλή και δίνει μία αίσθηση ότι 
θα μπει κάποια τάξη. Είναι εξοντωτική για κάποιους επαγγελματίες. Πιστεύετε ότι θα 
εφαρμοστούν ; Εγώ το πιστεύω. Χωρίς να θέλω να κάνω κριτική στην επιτροπή το « 
πιο καθαρή πόλη» σ’ ένα σύστημα πεζοδρόμων δεν σημαίνει ότι δεν πρέπει να έχει 
τραπ/τα. Υπάρχουν κι’ άλλες λύσεις. Να φύγει ή να κλείσει είναι μία λύση. Πώς θα 
ζωντανέψουν όμως οι πεζόδρομοι ; Πώς θα αποσυμφορήσουμε το μονοπώλιο της 
Κοντογεωργάκη ; Νομίζω ότι είμαστε πολύ αυστηροί και το αποτέλεσμα δεν θα είναι 
το επιθυμητό. Να είμαστε πιο ελαστικοί. Να μην είμαστε αρνητικοί. 
 Καρασαββίδου : Συμφωνώ ότι είναι εξοντωτικό το μέτρο για τους κατ/ρχες 
αυτούς. Αλλά ταυτόχρονα είναι αντιαισθητικό και επικίνδυνο , ιδίως τα ψαράδικα 
που αφήνουν μία γλίτσα με αποτέλεσμα να γλιστρούν οι διαβάτες. Παρ’ όλο που 
είναι σκληρό θα πρέπει να προσπαθήσουμε αν θέλουμε μία καθαρή πόλη. Πρέπει 
όμως αυτό το μέτρο να ισχύσει για όλους. 
 Καραντουμάνης : Εάν δεν έχουν βιτρίνα τα μανάβικα είναι για κλείσιμο. Δεν 
γίνεται να μην έχουν μία σειρά καφάσια έξω από τα κατ/τά τους. Τα κατ/τά τους 
είναι μικρά και αν μπουν μέσα θα είναι σαν αποθήκες. 
 Πουλασουχίδης : Οι πληροφορίες μας από τους ίδιους τους κατ/ρχες λένε ότι 
συμφωνούν μ’ αυτό το μέτρο αρκεί να είναι γενικό. Με εκπλήσσει που εδώ ακούω 
από δημοτικούς συμβούλους αντιδράσεις. Η απομάκρυνση των εμπορευμάτων είναι 
απόφαση της επιτροπής Βέροια καθαρή πόλη. Η επιτροπή υλοποιεί την απόφαση 
δίνοντας μία προθεσμία για να ετοιμάσουν οι επαγγ/τίες τα κατ/τά τους και βρίσκεται 
εγκαλούμενη η επιτροπή γιατί είναι σκληρή. 
 Υπάρχει η αίσθηση ότι αν δεν έχουν εμπορεύματα έξω δεν μπορούν να 
δουλέψουν. Τελευταία άνοιξε ψαράδικο στη Βέροια το οποίο έχει τα ψάρια στο 
κατ/μά του και λειτουργεί μια χαρά. Ολα είναι θέμα νοοτροπίας. Υπήρξε κάποιος ο 
οποίος ζήτησε άδεια λειτουργίας κατ/τος, τον ενημερώσαμε γι’ αυτό το θέμα και την 
επομένη που πέρασα από το κατ/μά του είχε τοποθετήσει πάγκο 40 εκ. σε 
πεζοδρόμιο 50 εκ. Αυτό σημαίνει ότι ο κόσμος περνάει από το δρόμο. 
 Είναι αναγκαίο, γενικό το μέτρο και να εφαρμοστεί σε όλους. Για την 
υλοποίηση της απόφασης, αν αφορά τη διοίκηση του Δήμου να είστε σίγουροι ότι η 
απόφαση αυτή ειναι δεδομένη. Θα παρακαλέσω φεύγοντας να περάσετε το μήνυμα 
ότι είμαστε αποφασισμένοι να το εφαρμόσουμε. Πώς ; Θα βγάλουμε έναν πάγκο στη 
λαϊκή αγορά και θα πουλάει ο Δήμος αυτά τα εμπορεύματα. Αυτό θα γίνει στο τέλος. 
 Για τα τραπεζοκαθίσματα, ακούστηκε η άποψη ότι υπάρχει χώρος στο 
εμπορικό κέντρο για να μπουν αυτά και στη μέση. Αυτό όμως σημαίνει και 
δέσμευση του ενδιάμεσου χώρου. Αν λοιπόν θέλει ένας κατ/ρχης να του 
παραχωρηθεί ο χώρος αυτός να ζητάει στην αίτησή του να του παραχωρηθούν αυτά 



κι αυτά τα μέτρα κι αν είναι σύμφωνα με τον κανονισμό να του τα παραχωρήσουμε. 
Αλλιώς όχι. Δεν βάλαμε τα δένδρα για να έχει κάποιος τα τραπ/τα εκεί. 
 Πρόεδρος : Καλούμαστε επ’ αυτού του θέματος ν’ αποφασίσουμε σ’ ότι 
αφορά την προθεσμία και όχι την υλοποίηση. Σύμφωνα με την εισήγηση της 
επιτροπής η καταληκτική ημερομηνία απομάκρυνσης των εμπορευμάτων από τα 
πεζοδρόμια και τους κοιν/τους χώρους προτείνεται να είναι η 30η Ιουνίου. Υπάρχει 
μία αντιπρόταση του κ. Κουρουζίδη. 
 Κουρουζίδης : Από τη στιγμή που ο κ. Πουλασουχίδης είπε ότι αυτή είναι η 
πρόταση των επαγγελματιών αποσύρω την πρότασή μου. 
 Πρόεδρος : Δεν υπάρχει άλλη πρόταση και από κει και πέρα εκφράσθηκαν 
κάποιες επιφυλάξεις. 
 Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση της επιτροπής ;  
 Σύμβουλοι : Ναι. 
 Το Δ.Σ  μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.-Την από 7-3-97 εισήγηση της επιτροπής Ανάπτυξης. 
2.- Την υπ’ αριθ. 455α/95 προγενέστερη απόφασή του σύμφωνα με την οποία 
εγκρίθηκε ο κανονισμός χρήσης πεζοδρομίων-κοινοχρήστων χώρων Δήμου Βέροιας. 
3.- Την υπ’ αριθ.664/96 προγενέστερη απόφασή του με την οποία ενέκρινε τις 
προτάσεις της επιτροπής σχετικά με την απόφαση του Δ.Σ για την καθιέρωση του 
έτους 1997 ως έτους « Βέροια η πιο καθαρή πόλη της Ελλάδας» , μεταξύ των οποίων 
ορίζεται και η απαγόρευση της χρήσης των πεζοδρομίων-κοινοχρήστων χώρων για 
την τοποθέτηση εμπορευμάτων. 
4.- Το γεγονός ότι η αρμόδια υπηρεσία του Δήμου έχει ενημερώσει με γενικές και 
ατομικές ειδοποιήσεις τους ενδιαφερόμενους επαγγελματίες. 
5.- Την ανάγκη τροπ/σης του Κανονισμού χρήσης πεζοδρομίων-κοινοχρήστων 
χώρων Δήμου Βέροιας. 
6.- Οτι σκόπιμο είναι ο Δήμος να ορίσει καταληκτική ημερομηνία απομάκρυνσης 
των εμπορευμάτωνπλην τραπεζοκαθισμάτων από τα πεζοδρόμια-κοιν/στους χώρους 
προκειμένου οι επαγγελματίες-κατ/ρχες να διευθετήσουν τους χώρους τους. 
 7.- Τις διατάξεις του άρθρου 30 του Δ.Κ.Κ. ( Π.Δ 323/89 ) όπως 
αντικαταστάθηκε με το άρθρο 44 του Ν. 2218/94.  
     
    Αποφασίζει  ομόφωνα 
 
 Α) Εγκρίνει την τροποποίηση της υπ’ αριθ.455α/95 προγενέστερης απόφασής 
του για « Εγκριση κανονισμού χρήσης πεζοδρομίων-κοινοχρήστων χώρων Δήμου 
Βέροιας», ως εξής : 
 1.-Απαλείφει την τελευταία πρόταση : «....για τις λοιπές δε κατηγορίες 
καταστημάτων το 25% του χώρου.» της παραγράφου 4, του άρθρου 5 και προσθέτει 
αντί αυτής τη φράση «.....εφαπτομένου της πρόσοψης» ( δηλ. τα παραχωρούμενα 
μέτρα να υπολογίζονται από την ρυμοτομική γραμμή). 
 2.- Οπου στον κανονισμό αναφέρονται α) οι λέξεις : «κατάστημα ή 
καταστήματα» νοούνται στο εξής κατάστημα ή καταστήματα χρησιμοποιούμενα ως 
καφενεία, εστιατόρια, ζαχαροπλαστεία, ή παρεμφερείς επιχειρήσεις και β) οι λέξεις: « 
καταστηματάρχης ή καταστηματάρχες» νοούνται στο εξής ο ιδιοκτήτης ή ιδιοκτήτες 
των παραπάνω αυτών καταστημάτων.  
 3.-Ορίζεται έναρξη ισχύος της τροποποίησης η 1η Ιουλίου 1997. 
 Κατά τα λοιπά ισχύει η υπ’ αριθ.455α/95 απόφασή μας. 



 Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό  235/ 1997 
..................................................................................................................................... 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
     
 Ι. Κουρουζίδης Ο. Σιδηρόπουλος 

ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Μ. Ποτουρίδης Ε. Σοφιανίδης 
 Κ. Βαφείδης Χ. Παπαγεωργίου 

 Α. Δελαβερίδης Β. Τσίλης 
 Θ. Τέτος Γ. Χιονίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Δ. Ζαμάνης 
 Κ. Πουλασουχίδης Μ. Αδαλόγλου 
 Π. Καρασαββίδου Π. Αγαθαγγελίδης 

       ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΤΑΚΗΣ Κ. Γκαβαϊσές   
 Α. Μαρκούλης   
 Α. Καραντουμάνης   
     

 
 

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 19-5-1997 

        Ο Δήμαρχος  
 
 
 
 
 

      ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 

 


